
    

Jatkuvan oppimisen uudistushanke 

Parlamentaarisen jatkuvan oppimisen uudistusryhmän kokous ja tukiryhmän kokous 

Aika Keskiviikko 2.12.2020 klo 8–10.00  

Paikka Microsoft Teams –kokous  

ASIAT 

1 Kokouksen avaus  

Puheenjohtaja Minna Kelhä avasi kokouksen klo 8.01. Kelhä totesi alkuun uudistuksen 
lähtökohdista ja vuoden aikana tapahtuneista muutoksista, jotka ovat entisestään korostaneet 
uudistuksen merkitystä. Valmistelun aikana on muodostettu kehikkoa ja pohjaa jatkuvan oppimisen 
monitahoisen ilmiön pitkäjänteiselle kehittämiselle ja linjattu kokonaisuudistuksen keskeisiä 
toimenpiteitä. Kelhä kuitenkin painotti, ettei jatkuvan oppimisen uudistus ole valmis ja 
uudistushanke jatkuu asettamiskirjeen mukaisesti maaliskuun 2023 loppuun. Tarkoituksena on, 
että parlamentaarisen ryhmän linjausten jälkeen tehdään nopeassa tahdissa toteuttamis- ja 
seurantasuunnitelma. Kelhä totesi loppuun, että kuulisi mielellään ryhmä ajatuksia jatkotyön 
organisoinnista kohdassa 5 (mahdolliset muut asiat).  

 
2 Asialistan hyväksyminen 

Asialista hyväksyttiin. 

3 Edellisen kokouksen muistio  

Edellisen kokouksen muistioon ei ollut huomautettavaa. 

4 Jatkuvan oppimisen parlamentaarisen uudistuksen linjaukset ja eteneminen, luonnos (liite 2)  

Sihteeristö esitteli lyhyesti luonnoksen jatkuvan oppimisen parlamentaarisen uudistuksen 
linjauksista ja etenemisestä.  Tämän jälkeen Olli Oosi johdatti keskusteluun, jota käytiin suullisesti ja 
Howspace-alustalla.  
 
Keskustelussa nousi esiin mm. seuraavia asioita: 
 

• Kokonaisuus nähdään hyvänä ja selkeänä. 
• Tavoitteisiin tulee lisätä työllisyysasteen nostaminen. 
• Käynnissä olevien muiden keskeisten toimenpideohjelmien yhteys jatkuvan oppimisen 

uudistamiseen olisi hyvä tuoda esille. 
• Työn ja osaamisen liiton vahvistamista tukevaa rakennetta koskevat kirjaukset on syytä 

muokata yleisemmälle tasolle.  
• Ennakoinnissa keskeinen ongelma on koordinaation ja hyödyntämisen puute.  
• Lisäksi esillä olivat mm. maahanmuuttajien suomen/ruotsin kielen opiskelumahdollisuudet, 

Pk-yrityksissä toimivien jatkuvan oppimisen mahdollisuudet, työssä oppimisen ja opintojen 



yhdistäminen korkeakouluissa, kustannusvaikutusten arviointi jatkovalmistelussa, 
osaamisjärjestelmä-käsitteen avaaminen   

 
5 Mahdolliset muut asiat  

Lopussa puheenjohtaja toivoi keskustelua jatkotyöstä ja Kirsi Heinivirta kertoi alustavia ajatuksia 
julkistuksesta ja tulevista kokouksista. Sovittiin, että työstämistä jatketaan seuraavassa kokouksessa 
10.12. 
 
 
6 Kokouksen päättäminen  

Puheenjohtaja päätti kokouksen klo. 9.54. 
 

Osallistujat: 
Aikavuori, Arja 
Bussman, Annika 
Eloranta, Eeva-Johanna 
Felt, Teija 
Heikinheimo, Riikka 
Heinikoski, Mikko 
Heinivirta, Kirsi 
Heinonen, Ville 
Hiltunen, Virpi 
Hirsivaara, Sanna 
Honkasalo, Veronika 
Hopsu, Inka 
Ikkelä, Saara 
Jauhola, Laura 
Kelhä, Minna 
Knevel, Marita 
Koponen, Ari 
Laukkanen, Antero 
Leinonen, Merja 
Lerssi, Risto 
Luostarinen, Jaana 
Majanen, Juha 
Meling, Timo 
Vartiainen, Marja 
Mursu, Sanja 
Mäkipää, Anna 
Nieminen, Minna 
Ollikainen, Mikko 
Oosi, Olli 
Piepponen, Anna Kaarina 
Polo, Tiina 
Puumala, Tuomo 
Rehunen, Joni 
Rekilä, Piia 
Risikko, Paula 
Sojonen, Elina 
Vallander, Taina 
Varhila, Kirsi 
Ylimaa, Markus 


